
PRESENT PERFECT
PREDPRÍTOMNÝ ČAS



Používame, keď:

- Hovoríme o deji v minulosti, ale nemáme presný časový údaj kedy sa 
to stalo. Ak tam je časový údaj, už použijem minulý čas.

PRESENT PERFECT: PAST SIMPLE:

I have eaten a pizza. I ate a pizza yesterday.

Jedol som pizzu. Včera som jedol pizzu.



Používame, keď:

- Hovoríme o dejoch, ktoré sa začali v minulosti a naďalej pokračujú 
alebo trvajú v prítomnosti

John has left the room.

John odišiel z izby. (pred nejakou chvíľou a stále je preč)



Používame, keď:

• Činnosti, ktoré sa skončili v nedávnej minulosti:

I have just finished watching TV.

Práve som prestal pozerať televízor.

I have just finished my homework.

Práve som dokončil svoju domácu úlohu.



Používame, keď:

• Keď sa časové obdobie na ktoré odkazujeme ešte neskončilo:

I have heard this song three times this week.

Túto pesničku som počul tento týždeň už trikrát. 

(a ešte ju možno budem počuť viackrát)

It has rained a lot this summer.

Toto leto veľa pršalo. (a ešte môže pršať viac toto leto)



Používame, keď:
- Hovoríme o deji, ktorý sa opakoval v neurčitom čase medzi 
minulosťou a prítomnosťou:

We have visited this city many times.

Toto mesto sme navštívili mnohokrát. 

(a ešte ho možno navštívime aj neskôr)

I have been to London several times.

Bol som v Londýne niekoľkokrát. 

(a ešte tam možno pôjdem aj v budúcnosti)



Pomôcky:
Predprítomný čas použijem vždy, keď vo vete vidím:

ever (niekedy) never (nikdy)

already (už) recently (nedávno)

yet (ešte) so far (doteraz)

for a long time (dlhú dobu) just (práve)

since (od) always (vždy)

often (často)



Pomôcky:
Príklady:

Have you ever been to Prague? Bol si niekedy v Prahe?

I have never seen this movie. Nikdy som nevidel 
tento film.

I have already finished the school. Už som skončil školu.

I have seen Beth recently. Nedávno som videl Beth.



TVORENIE:

Osoba +have/has+ príčastie minulé slovesa (past participle)

you have bought



Príčastie minulé (past participle)
PRAVIDELNÉ SLOVESÁ

Pridám –ED alebo –D (ako v minulom čase)

WALK WALKED

PLAY PLAYED

JUMP JUMPED

DANCE DANCED



Príčastie minulé (past participle)

NEPRAVIDELNÉ SLOVESÁ

MAJÚ VLASTNÝ TVAR (3. stĺpec), treba sa naučiť naspamäť

GO GONE

HAVE HAD

WRITE WRITTEN



TVORENIE ZÁPORU

Medzi have/has a príčastie vložím NOT

I have not visited this town.

She has not bought a new car.

SKRÁTENÉ TVARY:

I haven‘t visited this town

She hasn‘t bought a new car.



TVORENIE OTÁZKY:

We have drunk a cup of coffee.

Have we drunk a cup of coffee?

Sheela has studied French.

Has Sheela studied French?



KRÁTKE ODPOVEDE

Have we drunk a cup of coffee? Pili sme šálku kávy?

Yes, we have. Áno, pili.

No, we haven‘t. Nie, nepili.

Has Sheela studied French? Študovala Sheela francúzštinu?

Yes, she has. Áno, študovala.

No, she hasn‘t. Nie, neštudovala.



PREDPRÍTOMNÝ ČAS VS. MINULÝ ČAS
minulý čas použijem:
• Ak sa dej stal v dávnej minulosti

• Ak vieme presne kedy sa stal

• Ak osoba o ktorej hovoríme už zomrela

• Ak vo vete vidím:

AGO LAST WEEK
IN 2010 YESTERDAY
THIS MORNING WHEN
TILL at 4 o‘clock


